
 1 

Anexa 11 PHCL 18.01.2024 

      Nr.  14618/ 19.10.2023 

 

  JUDEŢUL BRAŞOV 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BUDILA 

 

Proces-Verbal  

al ședinței ordinară a Consiliului Local Budila 

  încheiat astăzi  19.10.2023 

 

      Ședința a fost convocată conform prevederilor art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a)  din 

O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ cu modificările și completările ulterioare. 

      Conform prezenţei efectuate, la şedinţa Consiliului Local Budila sunt prezenţi 12 consilieri 

locali în funcţie din numărul total de 13, astfel că se respectă prevederile art. 137 alin. (1) din 

OUG nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificarile si completarile ulterioare, şedinţa 

Consiliului Local al comunei Budila este legal constituită.  

     Alte persoane prezente la ședință: politist local Moraru Petru, politist local Zoltan Andrei, 

politist local Bularca Florin, politist local Jakab Balint, dl primar Marsavela Irimia, dna secretar 

general Benia Alexandra, consilier Dogariu Diana 

Absenti: dl consilier local Farkas Stefan Gabriel 

      Preşedinte de şedinţă este domnul consilier local Marsavela Iordan 

      Domnul președinte de ședință dă citire ordinii de zi, astfel:   

I.Proiecte de hotărâre: 

1. Proiect de hotarare privind aprobarea ordinii de zi a sedintei ordinare 

2. Proiect de hotarare privind stabilirea perioadei de desfasurare a  

inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul public si privat al comunei Budila 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea raportului privind activitatea  

desfasurata de  de asistentii personali ai persoanelor  cu handicap pentru perioada 

1 martie 2023- 31 august 2023 

II. Probleme diverse 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi a sedintei ordinare. 

Se supune la vot Proiectul de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi a ședinței  

ordinare și se aprobă cu 12 voturi pentru din 12 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 

119 din 19.10.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Proiect de hotărâre privind stabilirea perioadei de desfasurare a inventarului bunurilor  

care alcatuiesc domeniul public si privat al comunei Budila 

Dna secretar general precizeaza ca inventarul se face anual si se propune ca pana la 

data de 18.12.2023 sa fie finalizat si in 10 zile sa se publice rezultatul pe site-ul primariei. 
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Nemaifiind alte discuții, se supune la vot Proiectul de hotărâre privind stabilirea 

perioadei de desfasurare ainventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul public si 

privat al comunei Budila, care se aprobă cu 12 voturi pentru din 12 consilieri prezenți, 

adoptându-se Hotărârea nr.  120 /19.10.2023 a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea raportului privind activitatea desfasurata de  de  

asistentii personali ai persoanelor  cu handicap pentru perioada 1 martie 2023- 31 august 2023 

Dna secretar general explica faptul ca acest raport a fost intocmit de Compartimentul  

Resurse Umane, se face semestrial si trebuie aprobat de catre Consiliul Local. 

Nemaifiind alte discuții, se supune la vot Proiectul de hotărâre privind aprobarea 

raportului privind activitatea desfasurata de  de asistentii personali ai persoanelor  cu 

handicap pentru perioada 1 martie 2023- 31 august 2023, care se aprobă cu 12 voturi 

pentru din 12 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 121/19.10.2023 a Consiliului 

Local al comunei Budila. 

 

Probleme diverse 

-Situatie cu privire la furnizarea de energie electrica la posta si Dispensar 

Dna secretar general mentioneaza urmatoarele: facturile sunt emise pe Primarie deoarece 

contoarele figureaza pe aceasta, iar Primaria factureaza persoanelor juridice si/sau fizice 

care folosesc spatiile respective.  

Dl Viceprimar mentioneaza ca dna doctor Cotescu plateste curentul separat fata de ceilalti 

colocatari. 

Dna secretar general mentioneaza ca domnii doctori si farmacistul au decis sa incheie o 

conventie cu primaria in baza careia sa li se factureze pentru plata consumului de energie 

electrica. 

Se propune sa isi faca fiecare contoar separat, iar Posta sa modifice contractul de furnizare 

a energiei electrice pe societatea lor, fiind singurul consumator de energie electrica din acel 

spatiu. 

Membrii consiliului local sunt de acord. 

 

Dna sectretar general aduce la cunostinta membrilor consiliului local ca in 

urmatoarea sedinta de consiliu se va supune la vot depunerea unui proiect de sisteme 

integrate de colectare si valorificare  a gunoiului de grajd si aprobare rectificare de buget 

local. 

 

Se aduce in discuție problema legata de politia locala.  

     I se da cuvântul dlui consilier local Constantin Vlad care precizează faptul ca nu are 

nimic personal cu politia locala, însă este o mare problema grava gunoaiele din localitate. 

 Dl Moraru le cere domnilor consilieri sa spună care dintre aceștia nu sunt mulțumiți 

de activitatea politiei locale. Acesta menționează ca politia locala ajuta colegele de la biroul 

financiar si pana acum au dus la contribuabili 800 de plicuri reprezentand decizii de 

impunere si somatii de plata, însoțesc fetele de la asistenta sociala, ii ajuta pe instalatori, 

sprijina asociatia care se ocupa de preluarea cainilor fara stapan. 

 Dl politist local Zoltan Andrei precizează ca gradul de salarizare al dansului este 

foarte mic avand in vedere vechimea acestuia.  

Dl consilier local Dudas Jakab precizeaza ca nu este problema consiliului local 

salariul politistului local, este problema executivului. 
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Dl politist local Zoltan Andrei intreaba consilierii locali in ce baza s-a stabilit 

salariul angajatilor politiei locale. 

 Dna secretar general precizeaza ca salariul  este stabilit de consiliul local. 

Dl Moraru spune ca poate a gresit si politia locala, dar lucrurile se pot rezolva prin 

comunicare 

Dl Dudas precizează ca membrii consiliului local nu au dreptul sa se ia de polițiștii 

locali pentru ca nu ei nu sunt șefii lor, dar consilierii locali reprezintă comunitatea si trebuie 

sa existe colaborare intre politia locala si consilieri. 

Dl Moraru afirma ca treaba nu mai merge bine de cand a schimbat dl primar 

programul polițiștilor locali. 

Dl Dudas spune aceasta este o problema interna. 

Dl Primar le propune consilierilor locali sa meargă pe teren sa vadă cate gunoaie 

sunt. 

Dl Moraru spune ca înainte sa le schimbe programul la 8 ore, nu erau gunoaie 

aruncate. 

Dl Primar ii spune dlui Moraru ca nu trebuie sa dea foc la gunoaie. Responsabilitatea 

politiei locale este de a preveni si sa aplice sanctiuni. 

Dl Moraru spune pe un ton ridicat ca politia locala nu este cainele de paza al 

primarului, iar dl primar ii raspunde ca a incercat sa-i ajute sa identifice persoanele care au 

aruncat gunoaie. Dl Primar o roaga pe dna secretar general sa citeasca fisele de post ale 

politiei locale. 

Dl Moraru precizeaza ca nu are cum sa ii prinda pe toti cei care arunca gunoaie. 

Dl Dudas este de parere ca nu este treaba consiliului local sa faca programul politiei 

locale. 

Dl Moraru precizeaza ca masina politiei locale este defecta si trebuie reparata mereu. 

Dl Primar nu putem achiziționa o mașina noua când nu sunt bani  nici macar de 

salarii. Solutia este de a prinde oamenii care arunca gunoaie ilegal. Sunt gunoaie pe 

terenurile oamenilor.  

Dl politist local Zoltan precizează ca nu poate sti cine este proprietar pe terenurile 

date in arenda. Nu ii poate verifica. 

Dl Primar sunt gunoaie la bazinul de apa si acolo terenul nu este dat in arenda, (da 

exemplu un teren care nu e dat in arenda si acolo sunt mereu aruncate gunoaie). 

Dna secretar general da citire fiselor de post ale politiei locale: ”constata contravenții 

si aplica sancțiuni contravenționale conform legii pentru încălcarea prevederilor legale cu 

privire la ordinea si liniștea publica, curățenia localității, comerțul stradal, protecția 

mediului înconjurător si alte fapte care afectează climatul social stabilite de lege sau 

hotărâre de  consiliu local, controlează respectarea prevederilor legale privind condițiile de 

ridicare, transport si depozitare ale deșeurilor menajere si industriale aplicând masurile 

legale.” 

Dl Dudas propune sa se înființeze o comisie din care sa facă membrii consiliului 

local care sa faca niste actiuni de control inopinate pentru a verifica daca politia locala isi 

face treaba. 

Dl Primar propune sa se verifice pe teren care este situatia exacta, iar in următoare 

sedinta sa se ia o hotărâre. Si propune ca politia locala sa răspundă pentru ca nu isi face 

treaba. 

Dl Moraru precizează ca persoanele beneficiare de ajutor social ar trebui sa meargă 

pe teren sa adune gunoaiele. 
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Dl Primar repeta faptul că politia locala trebuie să prevină aruncarea de gunoaie și 

să raspundă pentru gunoaiele aruncate illegal în comună. 

Dl Moraru spune că politia locală o să își facă treaba în limita posibilităților. 

Dl Primar precizează ca a trimis politia locala să împartă plicuri cetățenilor pentru a 

vedea în același timp ce se mai întâmplă și pe teren. 

Dl Moraru precizează că într-o lună jumatate, împreună cu sprijinul persoanelor de 

la ajutorul social si al utilajelor poate să faca curatenie in comună. 

Dl Primar explica faptul ca nu este treaba politiei locale sa adune gunoaie , ci sa 

prinda făptașii si sa aplice amenzi si daca este cazul sa le confiște vehiculul cu care 

transportă gunoiul.  

Dl Dudas propune sa se faca curatenie si sa predea zonele prin proces verbal politiei 

locale si in cazul in care se va gasi din nou gunoi, sa raspunda politia locala.   

Dl Zoltan precizeza ca faptasii se suna intre ei si anunta cand politia locala este pe 

teren.  

Dl Moraru precizeaza ca nu sunt camere de filmat in comuna ca sa poata sa si faca 

treaba pentru ca nu pot acoperi toate zonele, iar dna secretar ii spune ca sunt camere. 

Dl Moraru precizează ca trebuie stabilita  comisie zoo-pastorala pentru situațiile in 

care se fura iarba. 

 Sedinta de consiliu local este întreruptă,iar membrii consiliului local împreuna cu 

politia locala si dl primar merg pe teren pentru a verifica zonele in care se arunca gunoi.  

Dl Primar propune sa se faca curatenie si se vor preda zonele curatate prin proces 

verbal, iar la urmatoarea verificare daca nu este curat, politia locala va raspunde.  

Dl Moraru precizeaza ca in situatia asta ar trebui ca politia locala sa dispuna de 

masina de politie ca sa poata sa isi desfasoare activitatea.  

 Dl Zoltan intreaba de cei care isi arunca gunoiul de grajd cu cel menajer, iar terenul 

respectiv este dat in folosinta. Dl primar ii raspunde ca trebuie verificat a cui este terenul si 

sa solicite de la registrul agricol un tabel cu propritarii de teren si arendasii lor.  

Dna secretar general ii intreaba pe politisti locali daca au facut o situatie cu amenzile 

date in acesta an. Dl Moraru spune ca s-au aplicat amenzi pe mediu pe anii 2022-2023 in 

valoare de 24.800 lei. 

Acestia precizeaza ca procesele verbale s au dat la financiar si nu au o situatie clara. 

Dl primar intreaba cate amenzi a dat luna trecuta. 

Dl Moraru propune ca pentru comertul stradal ar trebui sa sa se stabileasca o taxa 

de 50 lei pentru ca taxa este prea mare si oamenii evita sa plateasca. Membrii consiliului 

verifica registrul de activitati  al politiei locale. Dna secretar le propune politistilor sa 

centralizeze la sfarsitul lunii ce amenzi au dat. Dl primar solicita sa i se spuna cate amenzi 

s au dat luna trecuta. 

 Dl Dudas Jakab numara 2 amenzi pe luna septembrie, in registrul cu activitate 

zilnica a politistilor locali. 

Dl Moraru precizeaza ca politia locala nu se poate limita doar la a da amenzi pentru 

ca au si alte activitati. 

Dl primar precizeaza ca dupa ce se va face curatenie va raporta in consiliu cati bani 

s au cheltuit pentru curatenie și mentioneaza ca atunci cand gunoiul va fi dus la rampa cu 

pamant cu tot va fi mai  greu si implicit va fi mai scump. Este 210 lei/tona plus transportul 

si incarcat separat. 

Dna secretar general precizeaza ca pentru cei care arunca gunoiul de grajd se va face 

un proiect prin care se vor infiinta niste sisteme integrate de colectare a gunoiului de grajd. 
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Dl Noaptes precizeaza ca a propus in anii trecuti sa se achizitioneze camere de 

filmat, dl primar ii spune ca s-au achizitionat si se vor monta.  

Dl Primar propune sa se faca curatenie si urmatoarea data cand se va constata ca 

este gunoi se va sanctiona cu 20% din salariu si sa plateasca cheltuielile de ridicare si 

transport a gunoiului. 

Dl Csiki si dl Vlad propun sa se dea avertisment, apoi sa fie sanctionati. 

Dl Primar propune infiintarea a doua centre de colectare / fose septice pentru a nu 

se mai arunca ilegal butoaiele cu materii fecale, în zone nepermise. În urma acestei 

propuneri, 11 membrii ai consiliului local sunt de acord si 1 membru se abține  ( dl 

viceprimar Ganea Florentin). 

În urma verificării pe teren, de către membrii consiliului local si de dl primar, dna 

secretar general a întocmit un proces verbal cu privire la situatia deșeurilor aruncate ilegal, 

care va fi anexă la procesul verbal de ședință. 

 

        Nemaifiind alte probleme, președintele de ședință, declară ședința închisă.  

        Fac precizarea că s-au discutat punctele de pe ordinea zi și au fost adoptate hotărâri în acest 

sens.  

         Față de aspectele prezentate mai sus, am încheiat prezentul proces-verbal într-un singur 

exemplar. 

 

 

 

      Președinte de ședință,                                       Secretarul general al comunei Budila, 

      Marsavela Iordan                                                       Benia Alexandra Aveluța 

 

 

 

         Primar,                                                Secretarul general al comunei Budila, 

      Marsavela Irimia                                                     Benia Alexandra Aveluța 

 


